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Sensorbaserede	glukosemålere		

Der	arbejdes	i	øjeblikket	med	et	borgerforslag	på	landsplan,	der	handler	om,	
at	alle	insulinkrævende	diabetikere	skal	kunne	få	adgang	til	en	sensorbaseret	
glukosemåler.	Hvis	man	kommer	op	på	50.000	underskrifter,	skal	forslaget	
behandles	i	Folketinget.	Diabetesforeningen	har	stor	opmærksomhed	på	pro-
blemerne,	da	det	er	meget	forskelligt	fra	kommune	til	kommune,	om	man	kan	
få	en	bevilling	på	en	sensorbaseret	glukosemåler	som	insulinkrævende	dia-
betiker.	Diabetesforeningen	betegner	det	som	et	postnummerlotteri,	der	ska-
ber	ulighed	i	sundhed.	

Danmark	halter	meget	bagefter	de	andre	nordiske	lande,	og	selv	England	–	
med	 deres	 økonomiske	 udfordringer,	 og	 et	 sundhedsvæsen	 presset	 helt	 i	
bund	–	er	markant	bedre	og	længere	fremme	på	området.		

Når	man	er	udstyret	med	en	sensorbaseret	glukosemåler,	er	det	muligt	kon-
tinuerligt	at	følge	sit	blodsukker,	og	man	kan	undgå	de	store	udsving,	der	ud-
gør	en	risiko	for	senfølger.	Det	vil	derfor	været	et	stort	forebyggelsespotenti-
ale,	hvis	alle	insulinkrævende	diabetikere	kunne	få	bevilget	en	sensorbaseret	
glukosemåler.	Det	giver	øget	livskvalitet	og	er	en	gevinst	for	samfundet.	

Vi	har	derfor	følgende	spørgsmål,	som	ønskes	besvaret	for	at	få	et	overblik	
over,	hvor	Aarhus	Kommune	placerer	sig	i	”postnummerlotteriet”:	

• Er	der	tal	på	hvor	mange	insulinkrævende	diabetikere,	der	er	i	Aarhus	
Kommune?	

• Hvis	ja,	ved	man	hvor	mange	af	dem,	der	er	under	18	år,	og	har	de	en	
bevilling	på	en	glukosemåler?	

• Hvor	mange	borgere	over	18	år	har	en	bevilling?	

• Hvilke	kriterier	anvendes	for	at	give	en	bevilling	på	en	glukosemåler?	

• Hvad	er	prisen	på	en	sensorbaseret	glukosemåler?	

• I	oplægget	om	Sundhedsfonden	er	der	foreslået	at	afsætte	6	millioner	
til	 glukosemålere.	 Har	MSO	 data	 på	 hvor	mange	 borgere,	 der	 ville	
kunne	få	glæde	af	dette,	og	over	hvor	lang	tid?	Og	hvilke	aldersgrup-
per	kan	komme	i	betragtning?		

• Hvor	mange	penge	er	der	i	forvejen	afsat	til	formålet?	

• Har	MSO	et	bud	på,	hvor	stort	forebyggelsespotentialet	er	ved	at	an-
vende	glukosemålere?	
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På	vegne	af	Socialdemokratiet	i	Aarhus	Byråd	

- Anette	Poulsen,		
o gruppeformand	(S)		
o formand	for	Sundheds-	og	Omsorgsudvalget	

 


